

Franckesche Stiftungen zu Halle

Io. Anast. Freylinghsii, Pastoris Vlriciani Et Gymnasii Scholarchae, Fvndamenta Theologiae Christianae, In Doctrinis Fidei Ex Verbo Dei Perspicve ...

Freylinghausen, Johann Anastasius

Halis Magdeb., MDCCLXXV.

VD18 13062689

Io. Arndius de vero christianismo lib. I. cap. XXXVIII.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:gbv:ha33-1-206191



IO. ARNDIVS

de vero christianismo *lib. I. cap. XXXVIII.*

Puritas doctrinæ et cognitionis diuinæ non potest manere apud illos, qui viuunt in diabolo, in tenebris, in superbia, auaritia et voluptate. Quomodo enim permaneat aliquo in loco doctrina pura diuinæque, ubi vita est tam impura et antichristiana? aut quid est magis dissentaneum et inconciliabile quam vita impura et doctrina pura? Quocirca si doctrinam retinere volumus, mutanda est penitus publico consuetudinis suffragio adplausuque recepta ratio, referenda in melius vita antichristiana, imitandus Christus, excutiendus somnus peccatorum; et collustrabit nos Christus lumine veræ fidei. Quisquis enim vestigiis Christi, hoc est, illius caritati, mansuetudini, patientiæ, et timori diuino non insistit, eum decipi oportet; quum non ambulet viam, quæ ducit ad veritatem. Quod si contra ea omnes in Christo viueremus, si ambularem in caritate et humilitate, si omnia nostra studia et theologia hoc vnum spectarent, ut caro et Adam mortificaretur, ut Christus in nobis viueret, ut nosmet vinceremus, ut denique de carne, de mundo, de diabolo triumpharemus; tum vero minus rixarum circa dogmata esset, et hæreses sua sponte collaberentur omnes.

I. N. I